



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP2 Center, 3rd floor, 200 Yazour Street, Al-Bireh, Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

PRESS RELEASE

January 26, 2012

Japanese NGO Starts New Psychosocial Care Program in Hebron through Japanese Fund

On January 26th, 2012, the Representative of Japan to the Palestinian Authority, Mr. Naofumi Hashimoto and Ms. Sae Imamura, the representative of Peace Builders, a Japanese NGO, signed the grant contract for the Program for Developing the Educational Network in Civil Society for Improving Psychosocial Care of Youth in Hebron. This project is funded by the Government of Japan through its Grant Assistance for Japanese NGO Projects, with a total amount of USD 221,728 approximately (19,733,792 Japanese Yen).

Peace Builders will newly open their project office in Jerusalem and start implementing the above mentioned project with cooperation of Palestinian NGO, named Yes Theatre. Through this project signed today, Peace Builders and Yes Theatre organize workshops for teachers and social workers who are working in Hebron City to improve their knowledge regarding rights and mentality of youth as well as to enhance their capacity to hold workshops for psychosocial care for youth, and besides, support them to organize workshop for psychosocial care for youth.

Mr. Hashimoto expressed his hope that targeted teachers and social workers will further enhance their capacity with transferred knowledge and experience through Peace Builders' project and enable them to enrich their activities in Hebron, and thus, improve psychosocial care for youth who are under stress by Israeli occupation policies such as the separation wall, check points, settlement constructions and so on, in contribution to their efforts to establish a viable independent Palestinian state.

The Grant Assistance for Japanese NGO Project is specially designed to address basic needs from human security perspective. Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding USD 1.2 billion to the Palestinian people, including humanitarian assistance.

(End)

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP2 Center, 3rd floor, 200 Yazour Street, Al-Bireh, Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps



Mr. Hashimoto exchanging the Grant Contract with Ms. Sae Imamura,
Representative of the Japanese NGO “Peace Builders” in Palestine

2012/1/26

بيان صحفي

مؤسسة أهلية يابانية تبدأ برنامج للرعاية النفسية الاجتماعية في الخليل بدعم ياباني

في 2012/1/26، قام ممثل اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية، السيد ناؤفومي هاشيموتو والسيدة ساي إيامورا، ممثلة المؤسسة الأهلية اليابانية "صناع السلام" بتوقيع عقد المنحة لبرنامج تطوير الشبكة التعليمية في المجتمع المدني لتحسين الرعاية النفسية الاجتماعية للشباب في منطقة الخليل. تم تمويل هذا المشروع من قبل حكومة اليابان من خلال مساعداتها لمشاريع المنظمات الأهلية اليابانية ، وذلك بمبلغ إجمالي قدره 221,728 دولار أمريكي (أي ما يعادل 19,733,792 ين ياباني).

ستفتتح مؤسسة "صناع السلام" مكتبها في القدس وتبدأ في تنفيذ مشروعها بالتعاون مع المؤسسة الأهلية الفلسطينية "مسرح نعم". ومن خلال هذا المشروع الذي تم توقيع عقده اليوم ستقوم مؤسسة "صناع السلام" ومؤسسة "مسرح نعم" بتنظيم ورشات عمل للمعلمين والمرشدين الاجتماعيين العاملين في مدينة الخليل لتطوير معرفتهم فيما يتعلق بحقوق وعقلية الشباب، إضافة الى تعزيز قدراتهم على عقد ورشات عمل للرعاية النفسية الاجتماعية للشباب، الى جانب دعمهم ايضا لتنظيم ورشة عمل عن الرعاية النفسية الاجتماعية للشباب.

وأعرب السيد هاشيموتو عن أمله في تعزيز قدرات المعلمين والمرشدين الاجتماعيين المستهدفين، وذلك بالاستفادة من خبرات مشروع صناع السلام وتمكينهم من إثراء أنشطتهم في الخليل، وبالتالي تحسين الرعاية النفسية الاجتماعية للشباب الذين يعيشون تحت ضغوطات سياسات الاحتلال الإسرائيلي مثل الجدار الفاصل، ونقاط التفقيش، والمنشآت الاستيطانية وغيرها، والمساهمة في جهودهم لإقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة.

تم تصميم مساعدات مشاريع المنظمات الأهلية اليابانية خصيصا لتلبية الاحتياجات الأساسية من منظور الأمن الإنساني. وقدمت حكومة اليابان منذ عام 1993 ما يزيد عن 1.2 مليار دولار أمريكي من المساعدات الإنمائية الرسمية للشعب الفلسطيني، بما في ذلك المساعدات الإنسانية.